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1. Composició del Consell d’Informatius  

D’acord amb el que estableix el Reglament del Consell d’Informatius en l’article 14.4, 

aquest Consell presenta en aquest Informe Anual el resum de l’activitat 

desenvolupada durant l’any 2023. 

L’actual Consell d’Informatius (d’ara en avant CI) presenta la composició resultant de 

les eleccions celebrades entre els dies 26 i 31 d'octubre del 2023. D’acord amb el 

resultat d’eixes eleccions, el CI va quedar constituït el 10 de novembre, amb la 

composició següent:  

- Joan Durà Sanz, president  

- Adelaida Ferre i Tortosa, vicepresidenta  

- Xavier García del Valle, secretari  

- Santiago López Porcar, vocal 

- Xelo Gimeno Borràs, vocal 

- Tica Cuesta López, vocal 

 

2. Activitat  

Durant el 2023 el CI ha desenvolupat l’activitat següent:  

- 6 reunions formals amb la Direcció d’Informatius (DI)  

- 2 reunions amb el Consell Rector (CR) 

- 2 assemblees de la Redacció 

- 2 comunicats 

- 1 reunió amb el Comité d’Empresa (CE) 

- Participació en el procés de convocatòria d’eleccions per a renovar l’òrgan 

- Consulta per a ratificar o rebutjar la proposta de nomenament del nou director 
d’Informatius.  

Els resums de les reunions s'adjunten en l’annex 1 del present Informe.  

 

3. Continguts  

Un exercici més, el CI ha fet, en la mesura de les seues possibilitats, un seguiment 

continuat dels continguts emesos i publicats en els serveis informatius d’À Punt Mèdia. 

Ha intervingut, amb la discreció requerida en cada ocasió, en la resolució d’alguns 

conflictes sorgits en la Redacció i s’ha pronunciat sobre agressions patides pel 

personal. D’acord amb les funcions que li atorga el Reglament, ha participat en el 

procés d’elecció d’un nou director d’Informatius i ha organitzat, dins dels terminis 

ordinaris, la celebració d’eleccions per a renovar el mateix Consell. 
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Reunions amb la Direcció d’Informatius 

A petició de la DI, el Consell ha registrat durant 2023 el contingut de les reunions 

bilaterals amb la màxima cura, per tal d’evitar ingerències en la intimitat de persones 

afectades per algun conflicte. En els resums de cada reunió es respecta, igualment, 

la confidencialitat necessària perquè ningú puga sentir traïda la confiança mostrada 

en les converses, en les quals es fa ara una clara separació entre temes oficials i 

intercanvi informal de punts de vista. 

Tal com va passar el 2022, el present Informe Anual esmenta les queixes, denúncies 

i constatacions pròpies sobre problemes que, de nou, hem de ressenyar com a 

recurrents i que presenten pocs avanços. La falta de recursos humans és el principal 

inconvenient a què ens enfrontem els professionals d’À Punt. És un greu problema 

que sempre encapçala la llista de greuges, i que llastra i condiciona tota la resta de la 

feina diària de la Redacció. Cada dia ens consta la desproporció permanent entre les 

disponibilitats tècniques i humanes reals i el nivell de treball que exigeix el ritme de 

producció. 

La qüestió ha estat tractada en totes i cadascuna de les reunions amb la DI, que n’és 

completament conscient i no amaga la duresa d’aquesta realitat. Una plantilla tan 

curta genera amb molta freqüència la mateixa frustració en la Redacció i en els 

equips directius. Aquest CI ha d’insistir, per tant, que el personal del departament es 

veu obligat amb massa freqüència a treballar amb una pressió afegida que 

inevitablement es tradueix en una minva de la qualitat del nostre producte.  

A eixa pressió contribueixen també altres problemes, igualment recurrents i 

pendents de solució. Tot seguit en detallem els més recurrents: 

- Descoordinació entre edicions 

- Descoordinació entre els diferents nivells de decisió (molt sovint, entre 

membres d’un mateix nivell) 

- Descoordinació també entre les diferents finestres que completen l’oferta 

informativa d’À Punt (televisió, ràdio i web) 

- Falta de més suport per part del departament de Producció 

- Recurs continuat a productores externes 

- Falta de sensibilitat per part dels responsables quant a la distribució del 

treball a l'hora d’exigir tasques per damunt de les possibilitats reals de la 

Redacció 

En aquest escenari, el CI considera inexcusable destacar que la Redacció ha pogut 

resoldre amb èxit cobertures d’especial complicació. I fem una referència 

específica als dos processos electorals (autonòmic i estatal) que han tingut lloc el 

2023. Es va atendre la programació que se’ns exigeix com a mitjà públic i no es va 

registrar cap episodi de manipulació o falta d’objectivitat que, en cas d’haver-s’hi 

detectat, aquest Consell hauria denunciat immediatament. La falta de denúncies o 

queixes fonamentades per part de les formacions polítiques és una demostració de la 

qualitat del treball realitzat. 
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És igualment necessari destacar que bona part de l’èxit de la cobertura va raure en la 

correcta coordinació del treball. La qual cosa deixa més en evidència que bona part 

dels problemes en el treball diari de la Redacció són conseqüència d’una coordinació 

deficient. 

Des del CI, en tot cas, volem posar de manifest que la cobertura de les campanyes 

electorals amb els criteris que exigeix la Llei Electoral no és en absolut la més 

indicada per a poder oferir un producte informatiu de qualitat. La representativitat de 

cada partit ha de ser respectada, però no pot ser l’únic element que condicione la 

dedicació a cadascun d’ells. El CI assumeix, és clar, que no és competència del 

departament, ni de la mateixa empresa, solucionar aquesta situació. 

Per acabar amb les cobertures electorals, el CI va plantejar a la DI la conveniència 

d’implantar sistemes de verificació de dades en directe per tal d’evitar que els debats 

entre candidatures siguen una font de difusió de notícies falses i un espai on no hi ha 

possibilitat de contrastar la veracitat de les afirmacions llançades pels candidats. 

D’una altra banda, també s’ha insistit reiteradament a la DI sobre la necessitat de 

millorar la referència a les fonts quan es treballa amb dades, donar visibilitat a la 

diversitat sexual en qualsevol tipus de fet noticiable o evitar l’excés i el 

sensacionalisme en la cobertura de successos, fenòmens meteorològics, turisme 

o temes que no han de ser prioritaris per una empresa pública de comunicació. 

Igualment hem demanat, i tampoc és nou, més rigor en el tractament i presentació de 

determinades informacions per a evitar, com de vegades ha passat, caure en 

frivolitats i estils totalment impropis d’uns serveis informatius seriosos i que afecten 

la imatge i el prestigi de tot el departament.  

El CI ha mostrat una permanent preocupació per la qualitat lingüística en els 

informatius d’À Punt. Considerem que el nivell de valencià utilitzat per la Redacció és 

molt millorable. Insistim que proliferen els casos que requereixen una supervisió més 

gran i un esforç de formació i control per part de la UERL. Valorem l’esforç de les 

anomenades ITV lingüístiques, però trobem que el resultat és totalment insuficient. En 

eixe sentit, creiem que la DI hauria d’esforçar-se tant a millorar el nivell de llengua dels 

i les periodistes, com a implicar més directament la UERL en la consecució d’aquest 

objectiu. El CI considera que situacions semblants serien inimaginables en altres 

mitjans públics de prestigi, i ens preocupa que aquesta qüestió no s’afronte 

degudament. 

La DI ha proporcionat, en el seu moment, informació sobre les novetats introduïdes 

en els informatius. Bàsicament, l’anunci d’un increment de la informació esportiva, 

fruit de la compra de drets del futbol, i la pretensió de posar en marxa la producció de 

reportatges en profunditat. La programació esportiva, efectivament, s’ha ampliat. 

Sobre la producció de reportatges, aquest CI no ha rebut més informació en data de 

31 de desembre. 

El CI valora positivament la dotació de més personal destinat a la ràdio. Sense arribar 
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a un gran desplegament, s’han aconseguit millores evidents. No obstant això, 

considerem que mereix un esforç molt més gran per a arribar als nivells adients al que 

hauria de ser un mitjà públic potent i amb opcions de convertir-se en referent. 

Pel que fa al web i el departament de xarxes socials, el CI ha detectat diverses 

errades puntuals que s’han resolt amb relativa facilitat. En termes més generals, la 

dotació i dimensions del departament, sotmés a les mateixes carències de personal 

que la resta de seccions, podrien, amb estratègies de funcionament més realistes, 

oferir un producte més a prop del que, també en aquest cas, ha de ser l'objectiu: ser 

el referent de la informació digital al País Valencià. Lamentablement, i en base a la 

informació facilitada pel mateix personal del departament digital, aquest Consell ha de 

concloure que complir l'objectiu és impossible amb les actuals dinàmiques de 

distribució de la feina. Una estratègia que imposa massa funcions per al personal 

disponible i en destina poc per a les funcions estrictament informatives, que són les 

que el CI valora. 

 

Comunicació amb la Redacció 

Durant el 2024, aquest Consell ha intentat mantindre amb la Redacció un contacte 

estret i adaptat a les circumstàncies de cada moment. A més d’atendre les consultes 

i queixes que se’ns han fet arribar personalment (i que s’han pogut solucionar sense 

acudir a més instàncies), hem convocat el col·lectiu a dues assemblees centrades en 

el procés de selecció del nou director d’Informatius. El CI ha mantingut en tot 

moment una posició d’imparcialitat, mediació i promoció de la participació que, 

finalment, va portar a l’elecció d’Ivan Esteve com a nou cap d’informatius. En els 

annexos II i III d’aquest informe se’n detalla el procés. 

El CI també ha sigut sensible, en bona part per la gran quantitat de queixes rebudes, 

amb la situació de la delegació de Castelló i les dificultats que s’hi pateixen en 

cobertures extraordinàries per inclemències de l’oratge. Com que les queixes han 

arribat a altres òrgans, el CI va demanar al Comité d’Empresa una reunió conjunta per 

a tractar aquest i altres temes d’interés comú. En la reunió es va acordar convocar 

totes les instàncies relacionades amb les carències patides a la delegació i amb 

possibilitats de solucionar-les. La reunió es va celebrar finalment el 26 d’octubre del 

2023 i, en ella, tant la DI com la responsable de Recursos Humans es van 

comprometre a redactar i difondre un protocol que evitara a la redacció de Castelló 

desplaçaments inadequats. Aquest CI no té encara constància que el protocol estiga 

activat. Sí que en té, per contra, que la redacció de Castelló s’ha vist obligada a 

aplicar-ne el contingut i a negar-se a determinats desplaçaments, sempre amb el cost 

d’un enfrontament personal amb els responsables de l’edició. 

De la reunió amb el CE també van eixir acords genèrics de col·laboració en conflictes 

que puguen plantejar-se en el futur. 

En l’exercici del seu paper de defensor de la independència de la nostra Redacció i 
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de la llibertat d’expressió en general, el CI també ha fet públics dos comunicats de 

condemna per les agressions patides pel nostre personal, dins i fora de l’empresa. 

El CI es felicita, per últim, per la culminació del procés de reforma del seu Reglament 

orgànic i de funcionament, un procés obert el 2022 i conclòs finalment en l’exercici 

objecte d’aquest informe. A banda d’altres detalls, el gros de la reforma se centra a 

regular la clàusula de consciència, un recurs fonamental per al lliure exercici de 

l’activitat periodística, i al qual els i les professionals de la informació es poden acollir 

en cas de veure compromesa la veracitat de la informació que signen. El resultat de 

la reforma es pot consultar en el DOGV núm. 8581 de 01.07.2019.                          

 

4. Conclusions  

La falta de recursos humans i tècnics és, sense dubte, el principal problema que 

pateixen els Serveis Informatius d’À Punt. 

El CI destaca que durant el 2023 no s’ha produït cap cas de censura o manipulació 

intencionada ni sobre el treball de la Redacció ni sobre el producte resultant. 

Considerem especialment destacable aquest fet en un any en què s’han viscut dues 

campanyes electorals.  

Un any més es mantenen els problemes recurrents, que no desapareixen, tot i alguna 

tímida millora implementada. El nivell de valencià emprat per la Redacció presenta 

deficiències, a pesar de les ITV lingüístiques. La delegació de Castelló continua patint 

grans problemes pels desplaçaments perillosos, tot i la reunió celebrada per a evitar-

los. Els pactes verbals no tenen cap utilitat sense una plasmació per escrit i una 

voluntat clara per a fer-los realment vinculants. 

El CI reitera el seu compromís en defensa del valencià com a llengua vehicular 

d’aquest mitjà i s’oposarà sempre a actituds que intenten anar-hi en detriment. 

La coordinació entre equips directius i d’edició ha demostrat ser el millor camí per a 

aconseguir resultats positius, com es va comprovar en la cobertura de les campanyes 

electorals. 

El CI constata millores, encara insuficients, en la dotació de la ràdio i en l’optimització 

de la delegació de Barcelona. 

El CI ha obert una via de col·laboració amb el Comité d’Empresa per a la resolució 

conjunta de qüestions en què puga haver-hi una competència compartida. En tot cas, 

el CI manifesta una total disponibilitat a l’acció conjunta en defensa de la 

independència, la pluralitat i la professionalitat dels Serveis Informatius d’À 

Punt Mèdia. I, si escau, en la defensa del projecte d’À Punt davant qualsevol classe 

d’agressió externa. 

https://dogv.gva.es/va/disposicio-consolidada?signatura=006134/2019&idioma=va&L=0&url_lista
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Amb la DI, el CI ha trobat disposició a escoltar, punts de consens amb alguns 

resultats, i discrepàncies persistents en altres. 

Novament, volem destacar l’esforç de la plantilla per a complir, tot i les carències, 

amb el paper que la llei atorga a aquesta empresa, i també amb les expectatives i 

demandes que la societat valenciana ha de tindre cap a nosaltres com a mitjà públic 

de comunicació.  
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ANNEX I. RESUMS DE LES REUNIONS AMB LA DIRECCIÓ D’INFORMATIUS, EL 

CONSELL RECTOR I EL COMITÉ D’EMPRESA 

 

RESUM REUNIÓ 1 DE FEBRER DEL 2023 

El Consell d’Informatius (CI) torna a manifestar que la dedicació i l’enfocament 
d’algunes informacions sobre el Benidorm Fest només afavoreixen la promoció de 
programes d’altres canals. 

La Direcció d’Informatius (DI) comunica al CI la total disconformitat amb l’Informe 
Anual que el CI ha presentat per al seu trasllat al Consell de l’Audiovisual i l’obligada 
publicació en el web de la CVMC. Ni la DI explica ni el CI pregunta com ha arribat 
l’informe a un departament al qual no anava dirigit. 

La DI discrepa amb el fet que els resums de les reunions mensuals s’hagen considerat 
com a actes. I, sobretot, discrepa amb la reproducció dels debats que s’hi han produït. 
Considera que en alguns casos es vulnera la intimitat de persones concretes i que, en 
altres, es reprodueixen literalment comentaris fets amb la convicció que no serien 
publicats. 

El CI recorda l’obligació, regulada o assumida per decisió pròpia, que té de ser 
transparent davant del col·lectiu que representa. En atenció a les queixes 
manifestades, el CI accepta modificar aquells continguts de l’informe que la DI ha 
considerat més atemptatoris contra la intimitat de les persones o la confidencialitat de 
les reunions. 

El CI presentarà a la DI, a partir d’ara, el resum de la reunió anterior, perquè en tinguen 
coneixement i, si escau, hi facen les puntualitzacions que consideren pertinents i que 
el CI està sempre disposat a estudiar. 

La DI comunica que en les pròximes reunions acceptarà tractar de manera oficial 
només les qüestions que s’ajusten estrictament a les funcions que el CI té assignades 
en el Reglament. 

El CI planteja que les cobertures informatives que comporten viatges, especialment a 
l’estranger, no es limiten a l’edició de l’informatiu de migdia de la TV. La DI informa 
que s’estan prenent mesures al respecte. 

El CI insisteix que les anomenades ITV per a millorar la qualitat lingüística del nostre 
producte no estan donant els millors resultats. 

El CI considera, una altra vegada, excessiva la dedicació a les comparatives de preus 
als mercats. El criteri no és compartit per la DI, que argumenta que es fa en tots els 
mitjans. 

El CI constata l’errada comesa amb la cobertura d’un acte, on la ministra Ione Belarra 
va criticar empresaris valencians; declaracions no emeses que van provocar una 
cascada de reaccions sí recollides en els nostres informatius. La DI admet l’errada en 
la primera cobertura. 



10 

El CI porta a la reunió les queixes de la Redacció per les cobertures que s’han de fer 
per al programa Terra viva, queixes relatives a la falta d’informació prèvia o la pressió 
rebuda per a entrar en el programa. La DI explica que en tot moment es va deixar clara 
la prioritat d’atendre els informatius propis i accepta que la comunicació era millorable. 

El CI planteja la necessitat d’evitar determinades connexions en directe que no 
s’adapten, en llenguatge, estil o durada, als estàndards que consideren acceptables. 
La DI coincideix en la necessitat d’evitar determinats excessos. 

El CI també reclama més suport per als equips que fan cobertures en estadis. 
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RESUM REUNIÓ 2 DE MARÇ DEL 2023 

 

La Direcció d’Informatius (DI) comença informant sobre dos incidents en què equips 

d’À Punt ha patit un tracte inadequat per part dels responsables de premsa del 

Ministeri de Transició Ecològica i de qui aleshores era l’entrenador del Valencia CF, 

Gennaro Gattuso. En els dos casos es va intentar impedir el treball normal dels 

equips. Els incidents van quedar reflectits en les corresponents informacions. La 

DI considera que el comportament del nostre personal va ser el correcte i que eixa és 

la línia que cal mantindre en el futur per tal d’evitar que ningú decidisca per nosaltres 

quines cobertures hem de fer o de quina manera les duem a terme. El Consell 

d’Informatius (CI) manifesta el seu acord total amb el plantejament. 

 

La DI també informa sobre alguns criteris que ja s’ha establert per a la cobertura de la 

precampanya. Amb els partits ja llançats a la cursa electoral, els criteris inclouen la 

limitació dels directes, una distribució aproximada de temps i formats per a les diferents 

opcions polítiques o una cura especial per separar clarament les activitats 

institucionals del que puga considerar-se missatge electoralista.  

 

El CI planteja la seua preocupació per l’emissió d’informacions de caràcter econòmic 

en què no se citen les fonts que les sustenten. 

 

El CI també trasllada les queixes rebudes per la falta de visibilitat de la diversitat 

sexual i afectiva que s’ha produït en la cobertura del dia de Sant Valentí. La DI ho 

reconeix i assegura que s’ha intentat sensibilitzar al màxim els equips d’edició, fins al 

punt que s’ha distribuït un document amb pautes i criteris que afecten no només la 

diversitat afectiva i de gènere, sinó aspectes com ara la racialització o qualsevol altre 

que incloga col·lectius desafavorits que s’ha d’aconseguir integrar amb normalitat en 

els nostres informatius. El CI no tenia cap informació sobre l’esmentat document amb 

el qual, d’entrada i a falta de conéixer-ne el contingut, estaria d’acord. 

 

El CI, en el mateix sentit, planteja la necessitat de renovar els dissenys dels 

grafismes que, en alguns casos, ja no compleixen amb els criteris exigibles de 

diversitat, respecte, integració o sensibilitat cap a determinats col·lectius i situacions. 

 

De nou es planteja la queixa pel to i llicències estilístiques d’algunes informacions 

sobre el mateix dia de Sant Valentí i qüestions relacionades, com ara les relacions 

amoroses. El CI considera que eixe no és el tipus de periodisme al qual hem 

d’aspirar en À Punt.  

 

El CI insisteix que es recorde a totes les edicions l’obligació de guardar adequadament 

les EDL de les peces per a no dificultar el treball de les edicions posteriors. 

 

Torna a plantejar-se la demanda, rebuda reiteradament en el CI des de la Redacció, 

perquè no es castigue els equips en les cobertures físicament complicades. Les 

nevades i Castelló són, una vegada més, els casos més sagnants.  
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El CI demana més sensibilitat per part dels equips d’edició a l’hora de demanar 

material i desplaçaments. Com a mesures més immediates, reclamem que s’eviten els 

desplaçaments en solitari i es millore la coordinació amb les productores que donen 

les cobertures. La DI admet que són situacions a evitar, però argumenta que tot es 

deu a la falta de personal i la necessitat d’adaptar-se a les condicions de l’empresa. 

Les disfuncions amb les productores tenen l’origen, asseguren, en eixes condicions, 

que arriben tancades al departament. El CI insisteix que cal adequar l’exigència als 

equips a la disponibilitat real. I manifesta que ja ha comunicat al personal afectat que 

donarà tot el seu suport a les negatives a realitzar una cobertura injustificada. La DI 

no hi fa cap objecció, tot i reiterar que la cobertura dels temporals s’ha de fer. I informa 

igualment que, tot i la rigidesa de la nostra RLT, s’ha aconseguit incorporar un nou 

operador de càmera a Castelló.  

 

El CI torna a mostrar la preocupació pel recurs excessiu als talls de veu de carrer 

de persones anònimes, i per la també excessiva presència de talls de veu en castellà. 

En aquest sentit, traslladem la queixa de membres de la Redacció, que asseguren 

sentir vergonya quan reben l’encàrrec de construir informacions exclusivament 

basades en els testimonis del carrer i sense dades o fets objectivables que sustenten 

les informacions. 

 

El CI també exposa els incompliments de preceptes del Llibre d’Estil que ha detectat 

en la cobertura d’alguns successos. Hi ha coincidència que el Llibre d’Estil és rigorós 

establint condicions. Per això, el CI considera necessària l’elaboració d’algun tipus de 

protocol on s’especifique, amb més detall i, potser, més realisme, què es pot i què no 

es pot mostrar o contar en les nostres informacions. 

 

El CI manifesta que, encara que només fora com a exercici de transparència, s’hauria 

d’haver informat l’audiència sobre els resultats de les nostres eleccions sindicals. 

 

Traslladem, per últim, la queixa rebuda pel que podria considerar-se una usurpació 

de funcions entre diferents categories en el programa llarg de l’oratge del migdia. La 

DI assegura que s’intenta adaptar la càrrega de producció als mitjans disponibles i 

que l’ambient de treball és bo en l’equip del programa. 
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RESUM REUNIÓ 29 DE MARÇ DEL 2023 

 

La Direcció d’Informatius (DI) comparteix de nou alguns criteris per a les cobertures 

de la precampanya electoral. Entre ells, que no incloguen directes i, preferiblement, 

es donen en format de plató i pastilles. 

 

En la reunió es tracta la reacció pública provocada per l’emissió d’una pastilla de 

Carlos Mazón que va fondre a negre. El Consell d’Informatius (CI) sap que es va 

tractar d’una errada humana, justificable en part per la urgència d’editar material d’un 

acte que estava pràcticament en marxa i que, en cap cas, ningú no pot parlar ni de 

manipulació voluntària ni d’instruccions polítiques emanades de la DI. El CI està 

disposat a facilitar-ne totes les explicacions pertinents a qui les demane. En el 

moment de redactar aquest resum ningú s’havia dirigit al Consell en aquest sentit. 

 

El CI i la DI estan d’acord que s’ha d’extremar la cura amb la informació política. 

Sempre, però especialment en aquests períodes. Això inclou les informacions que 

s’emeten i publiquen, però també qüestions formals com ara les presentacions 

gràfiques o la utilització de logos i colors identificables. La DI recorda també la mesura 

que s’ha d’aplicar a cobertures on es mescla la campanya política amb els anuncis 

d’activitat institucional. 

 

La DI informa sobre les anomenades ITV lingüístiques. S’han reforçat i ampliat a 

les delegacions, s’ha recordat al personal que la UERL està per a resoldre dubtes i hi 

ha voluntat d’intensificar els controls. El CI està d’acord que també és exigible un 

esforç personal a la Redacció per a millorar el nivell i qualitat de l’ús que fem del 

valencià. 

 

El CI manifesta, de nou, la disconformitat amb la cobertura que es va fer del premi 

Enric Valor de la Diputació d’Alacant. Era una queixa ja presentada, però el cas es va 

tornar més sagnant pel contrast amb la cobertura de premi Azorín. Un directe de la 

gala de la Diputació per a un premi de novel·la en castellà, davant d’un simple plató 

en el seu dia per al premi en valencià. La DI considera correcta la cobertura del premi 

Azorín.  

 

El CI manifesta estar en desacord amb l’estructura de dos informatius en què es van 

incloure retransmissions de la mascletà de la Magdalena i la semifinal de bàsquet 

femení (una en diferit i l’altra en directe) en moments del programa que 

distorsionaven totalment el relat informatiu. La DI justifica la inclusió de la mascletà 

per a evitar discriminacions amb el tractament de les Falles (coincidents enguany en 

el calendari). I la retransmissió del partit, per l’obligació de donar visibilitat a l’esport 

femení. Admet també que no s’esperava un final de partit tan llarg. 

 

El CI reitera que s’abusa dels successos en els Informatius. Com a exemple, 

l’emissió d’un bloc de casos (23 de març, migdia) immediatament després d’un sumari 
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en què no se n’incloïa cap. La DI, sense dades concretes en eixe moment, ho atribueix 

a algun problema que va obligar a desplaçar el primer bloc de l’informatiu. 

 

El CI considera inadequat el tractament donat a diverses informacions sobre 

robatoris en esglésies i iniciatives per a la recaptació de fons. La crítica se centra en 

la utilització de talls de veu en què es prima l’espectacle i l’acudit en detriment del 

contingut estrictament informatiu. La DI defensa el tractament i elecció de determinats 

temes. El CI manifesta que no està en contra dels temes, sinó del tractament. 

 

El CI i la DI estan d’acord que no és justificable l’actitud d’una alcaldessa que es va 

negar, en directe, a entendre el valencià. Tothom accepta que, en eixe moment, s’ha 

de prioritzar el fet de donar la informació i que no es pot obligar ningú a enfrontar-se 

amb ningú, i molt menys en directe. El CI considera que tampoc es pot adoptar una 

postura acrítica davant d’eixes actituds i que, des d’algun estament superior, caldria 

recordar a les institucions que el valencià és la llengua vehicular d’À Punt i que la seua 

obligació és no actuar mai en contra d’ella. 

 

El CI transmet les queixes rebudes des de la delegació de Castelló. Inclouen una 

mala comunicació, canvis en textos sense avisar, instruccions contradictòries que 

danyen el producte i, fins i tot, provoquen queixes de l’audiència, discriminació en la 

cobertura de determinats temes i un tracte que s’ha rebut de vegades com un insult. 

La DI era conscient de quasi tot. El punt no avança més, a l’espera de recaptar més 

informació. 
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RESUM REUNIÓ 7 DE JUNY DEL 2023 (ÚLTIMA AMB R. P. EJERIQUE) 

 

El Consell d’Informatius (CI) deixa constància de les millores que ha observat en la 

cobertura de la recent campanya electoral. Especialment, avanços en la 

coordinació que han contribuït, en opinió d’aquest CI, a un millor resultat pel que fa al 

producte final oferit i a l’aprofitament del sobreesforç realitzat per la plantilla dels 

Serveis Informatius. 

 

Els resultats evidents d’una bona coordinació fan més paleses les seues carències 

en la relació del dia a dia entre edicions. És un problema recurrent, tractat en quasi 

totes les reunions, i que continua generant situacions com ara la repetició de temes, 

la duplicitat d’esforços o el malbaratament de treballs ja realitzats que no arriben a res 

per la falta d’unitat de criteris entre els equips d’edició. Des de la Direcció d’Informatius 

(DI), a més de prendre nota dels casos concrets al·ludits, s’insisteix que hi ha 

instruccions per a incrementar la coordinació i reunions específiques que, diuen, han 

contribuït a millorar-la. Més dedicació dels caps de secció, amb el suport d’un número 

2, és una opció “impossible”, en opinió de la DI.  

 

Encara sobre la cobertura electoral, el CI fa la proposta d’introduir mecanismes de 

verificació dels missatges electoralistes i les afirmacions categòriques que els 

candidats llancen sovint en campanya. Un sistema de fact checking que resultaria 

especialment útil en la confrontació de dades que habitualment es registra en els 

debats. La DI troba el suggeriment interessant, però en destaquen sobretot les 

dificultats d’aplicació. 

 

El CI també trasllada el desacord amb l’enfocament de determinades informacions 

electorals. Sobretot, amb aquelles dedicades a la constitució de meses i les 

maniobres de les persones que volen evitar ser-ne membres. Per moments, opina 

aquest CI, s’ha transmés la idea que les eleccions són un problema, per a particulars 

i fins i tot per a sectors sencers com ara el turisme.  

 

Es transmet també la queixa rebuda de la Redacció per la falta de còpies netes de 

retransmissions d’À Punt. Les còpies són imprescindibles per a editar les 

corresponents peces dels informatius. 

 

El CI explica les gestions realitzades amb una persona entrevistada que havia 

manifestat un profund malestar amb el resultat, fins al punt d’haver decidit vetar À Punt 

a l’hora de parlar amb tot un departament de la Universitat de València.  

 

El CI transmet les queixes rebudes i el criteri del mateix Consell sobre la cobertura 

dels insults racistes a l’estadi del València CF. Les queixes apunten sobretot a la 

falta d’opinions de sectors racialitzats i d’especialistes en la lluita contra el racisme. El 

CI apunta que algunes informacions semblaven especialment centrades a destacar 

que l’estadi no és racista, més que a criticar els fets (racistes) que van originar el cas 

i les informacions mateixes. L’opinió de la DI és totalment discrepant. Consideren que 
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en tot moment es va destacar el racisme dels fets, que mai es van amagar, sinó tot el 

contrari, i que hi havia instruccions molt concretes de no caure, textualment, en el 

forofisme valencianista.  

 

De nou es plantegen els problemes que pateix, sobretot, el personal de la delegació 

de Castelló, a l’hora de fer cobertures que exigeixen llargs desplaçaments. 

S’especifiquen casos molt concrets que no només comporten una greu afectació a la 

qualitat final del treball, sinó que representen un autèntic perill per a la seguretat i la 

integritat física del personal. S’insisteix que algunes cobertures són prescindibles i que 

l’actual servei de les productores està mal plantejat. També de nou, la DI es mostra 

comprensiva amb les queixes, però repeteixen que hi ha qüestions davant les quals 

no poden fer res. L’estructura original de l’empresa, inclosa la plantilla, limita els 

recursos personals. I una possible solució, com podria ser que el personal de les 

productores conduïra els vehicles de la casa, és, diuen, frontalment rebutjada pel 

Comité d’Empresa. El tema continua, doncs, sense solució. 

 

Aquesta és l’última reunió en què participa la fins ara cap del departament, Raquel 

Pérez Ejerique. El CI li transmet els millors desitjos per al seu futur. Sense aprofundir 

en un balanç de la seua gestió, hi ha consens per a considerar que alguns dels 

problemes dels Serveis Informatius continuen, però també s’ha avançat, sobretot, en 

aconseguir una actuació i un funcionament més professionals del departament.  
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RESUM REUNIÓ 10 D’OCTUBRE DEL 2023 (1a D’IVAN ESTEVE DIR. 

INFORMATIUS) 

 

Primera reunió del Consell d’Informatius (CI) amb el nou director d’Informatius, Ivan 

Esteve. 

El Consell planteja, en primer lloc, la inquietud pel to que ha observat en diverses 

informacions, massa empàtic i/o acrític amb el contingut referit a anuncis o projectes 

del nou Consell de la Generalitat. El CI demana un seguiment més de prop d’aquests 

casos i considera que, arribat el cas, la Direcció hauria de demanar més 

distanciament i rigor en determinats continguts, sense arribar en cap cas, per 

descomptat, a la consigna o prohibició expressa de res. La Direcció d’Informatius (DI) 

accepta el plantejament. 

 

El CI demana també que no es facen més viatges complicats (com la cobertura del 

terratrémol del Marroc o del volcà de La Palma) sense l’assistència presencial del 

departament de Producció. La DI afirma estar-hi totalment d’acord i es compromet a 

solucionar la situació. El CI hauria desitjat un compromís més ferm, per escrit i tot. Es 

fa la demanda verbalment, però, finalment, no s’hi concreta més. 

 

El DI fa un esbós del seu projecte com a nou cap del departament. Com a concepte 

general, parla de continuïtat respecte a l’anterior direcció, de la qual ell també formava 

part com a subdirector. El seu balanç del que s’ha fet és positiu en tot el que respecta 

al pluralisme, objectivitat i absència de casos de censura. Admet que el departament 

arrossega altres problemes, sovint relacionats amb la falta de mitjans humans i tècnics 

i reconeix que en aquest punt el futur no presenta possibilitats de canvis. 

Com a punts que sí que comporten novetat, apunta: 

 

- Potenciació de la secció d’Esports a conseqüència de la compra de drets de 

la Lliga de futbol per part de l’empresa. Es traduirà en més temps per als espais 

d’esports dins dels informatius que, per la mateixa raó, veuran reduït el temps 

per a la informació generalista. El CI no valora, de moment, aquest fet perquè 

acaba de rebre la informació. 

- Potenciació dels reportatges en profunditat amb la intenció d’enriquir els 

continguts dels informatius, especialment, en principi, durant el cap de setmana.  

 

No s’aprofundeix molt més en els anuncis i el nou director comunica la seua voluntat 

d’informar directament la Redacció. Una de les opcions és fer-ho en una assemblea i, 

després d’una breu reunió, el CI assumeix el paper d’intermediari per a convocar-la. 

Immediatament després de la reunió, de fet, el CI convoca una assemblea amb el 

següent comunicat enviat a la Redacció: 
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Benvolgudes companyes i companys, 

 

El nou director d’Informatius, Ivan Esteve, ens ha traslladat la voluntat d’explicar el 

seu projecte a la Redacció i fer-ho amb el format d’una assemblea. Per això, vos 

convoquem a la que farem el pròxim divendres 20 d’octubre, a les 15:30 hores en 

el Saló d’Actes del CPP de Burjassot. La reunió també es podrà seguir per via 

telemàtica a través d’un enllaç que vos farem arribar pròximament. 

 

Este Consell d’Informatius actua en este cas com a simple intermediari entre la 

Redacció i la Direcció d’Informatius. En la reunió tindreu l’oportunitat de traslladar-li els 

vostres dubtes i inquietuds sobre el futur del departament. 

 

En la reunió també es manifesta l’opinió del CI que, en les retransmissions que 

s’assignen a empreses externes, caldria que la Realització continuara a càrrec de 

personal propi. 

 

Com que aquesta és probablement l’última reunió per als membres del CI, que no 

poden repetir com a candidats en les pròximes eleccions, el president Robert Ortín i el 

vocal Abel Campos fan oficial el seu comiat. Amb dues reivindicacions recurrents que, 

tot el temps transcorregut i les vegades que s’han plantejat, continuen sense solució: 

les dificultats per als equips en les cobertures del Valencia CF i la falta de sensibilitat 

per a la problemàtica específica que afecta les delegacions i, molt especialment, la 

delegació de Castelló. Esteve assegura ser conscient dels problemes i es compromet 

a buscar-hi solucions. 
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RESUM REUNIÓ 14 DE NOVEMBRE DEL 2023 (primera del nou Consell 

d’Informatius) 

 

El 14 de novembre se celebra la primera reunió amb la Direcció d’Informatius (DI) del 

Consell d’Informatius (CI) sorgit de les últimes eleccions. Hi assisteixen el director del 

departament i tots els membres del consell (dues, connectades telemàticament) 

El director informa el CI dels processos de selecció oberts per a cobrir dos noves 

places d’edició (nit i no diaris) i de la incorporació del nou cap de redacció, Xavier 

Borràs. 

El director comparteix la preocupació del departament per la precarietat 

pressupostària de l’SAMC i explica que les dotacions de places s’adapten a les 

circumstàncies de l’empresa, aprofitant totes les vacants disponibles per a evitar que 

acaben amortitzades i amb plena consciència que resultaran sempre insuficients per 

a les necessitats reals del departament. Especialment en la secció dels informatius no 

diaris. El departament no descarta que la precarietat pressupostària puga agreujar-se 

i acabe obligant a una reducció de despeses que podria afectar el nostre producte.  

El CI comparteix plenament totes les preocupacions. Tot i ser conscient de les 

limitacions, considera també que el producte que puga considerar-se dins de no diaris 

requereix una dotació específica de realització, postproducció i elements 

diferenciadors com ara una capçalera. La DI comparteix el criteri i no es tanca a cap 

mesura, però insisteix que serà una de les seccions més afectades per la falta de 

personal.  

 

El CI insisteix a demanar que les informacions sobre conflictes i qualsevol que implique 

imatges d’excessiva duresa han de ser introduïdes sempre amb l’advertència 

corresponent. La DI assegura que la instrucció està transmesa, però continuem 

emetent tota classe d’escenes sense cap a avís.  

El CI, a instàncies de la redacció afectada, demana un protocol que establisca 

denominacions i nomenclatures clares i unificades per als casos de conflictes.  

El CI també reclama més dotació de personal en la secció d’Internacional del cap de 

setmana en moments, com l’actual, de proliferació de conflictes. La DI admet que no 

ha sigut possible una dotació estable de personal, suplida amb incorporacions 

ocasionals. No és possible tampoc, diu, un torn de rotacions per als caps de setmana 

similar al que funciona en altres seccions. 

 

El CI continua trobant clarament desequilibrada la distribució del personal entre 

edicions per la preeminència que s’atorga a Les notícies del migdia. La DI no 

comparteix l’apreciació. Considera que l’edició necessita eixe personal i reconeix que 

en altres edicions les circumstàncies del moment (lliurances del final de l’any i baixes 

de diferents tipus) estan castigant altres edicions. Assegura que s’intenten compensar 

els desequilibris temporals, però que no és fàcil. 

El CI considera que la delegació de Barcelona no funciona correctament. No cobreix 

esdeveniments de Catalunya i s’ocupa molt sovint de temes d’altres territoris o, fins i 

tot, d’internacional. El CI demana també una millor definició del seu àmbit de treball 
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que, de vegades, acaba transferit a la delegació de Castelló quan es tracta, sobretot, 

de cobertures a Tarragona.  

La DI admet que la delegació no funciona bé i que no se n’ha aconseguit, des del 

mateix principi de les emissions, una optimització. Queda clar que no hi ha possibilitat 

de fer cobertures més enllà de Barcelona ciutat i que les condicions de la delegació no 

són les millors, ni per la dotació material ni per la proactivitat que necessitaria per a 

millorar el rendiment. 

 

El CI torna a plantejar la necessitat de mantindre el distanciament en les 

informacions, especialment les de caràcter polític i les relacionades amb la gestió de 

la nova administració autonòmica. La DI està d’acord que s’ha de mantindre el 

distanciament. Les dues parts estan d’acord que l’emissió d’una declaració del 

president de la Generalitat sobre l’amnistia al procés de Catalunya no va ser la més 

adequada ni per la durada (excessiva) ni pel format triat (un únic VTR amb recursos 

visual gens adients). La DI nega qualsevol classe d’indicació interna o  pressió exterior 

sobre la declaració. 

 

El CI també qüestiona la rellevància concedida a esdeveniments intranscendents, 

només pel criteri d’aprofitar unes imatges que algú puga considerar cridaneres; com a 

exemple: un accident amb una conductora de certa edat que va encastar el vehicle en 

l’aparador d’un local. No hi va haver cap víctima, però el tema va acabar sent sumari 

d’un informatiu dins del qual va gaudir d’un  temps que el CI considera 

desproporcionat. El CI reclama una millor ponderació dels temps perquè s’adeqüen 

a la importància dels temes. La DI no en tenia constància. 

 

El CI transmet les queixes rebudes per la falta de qualitat en bruts gravats per 

personal de la casa i de productores alienes. La DI considera, i el CI hi està d’acord, 

que caldria examinar els casos amb material concret per a poder corregir amb més 

precisió. Un simple correu genèric, diu la DI, ja s’ha demostrat poc efectiu. 

 

Respecte del web i les xarxes, el CI demana més vigilància i control de les 

publicacions per tal d’evitar que titulars i textos poc acurats donen peu a les 

cascades de reaccions crítiques que normalment produeixen. És inevitable que, 

sobretot en xarxes, la gent reaccione i critique, però és millor privar-los de raó fent les 

coses bé. La DI insisteix que es fa un esforç per controlar el producte que, de vegades, 

pateix per la falta de perfils més informatius entre el personal de la secció. 

 

De nou, el CI demana una millor coordinació entre edicions, aplicable també a una 

millor coordinació amb el web. Es demana també algun protocol per al seguiment 

d’esdeveniments de llarga durada que done uniformitat al producte de les diferents 

edicions i evite duplicitats en el treball. Una millor coordinació que evite a la Redacció 

haver de passar per diferents interlocutors. En atenció a les diverses queixes que ha 

rebut al respecte, el CI considera que són tasques que haurien d’assumir els Caps de 

Redacció (CDR) en lloc d’ocupar-se de la “seua” edició de l’informatiu. El CI, que ha 

plantejat aquest problema en nombroses reunions, considera que caldria superar ja la 
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fase de la bona voluntat i les simples recomanacions i establir un protocol més clar de 

les funcions, fins i tot per escrit. 

La DI està d’acord que caldria evitar la figura del CDR-editor/a. També voldria més 

coordinació, assegura, entre la redacció i el personal del web que, no pot fer seguiment 

directe de tot el que passa.  

El CI insisteix que, de nou, cal una figura que coordine continguts entre la resta de la 

Redacció i el web perquè els i les redactores a penes arriben a cobrir, a més de la 

televisió, les necessitats de la ràdio. 

 

El CI és partidari que els nostres informatius facen una adequada cobertura del 10é 

aniversari del tancament de Canal 9. La DI assegura que està prevista, sense més 

concreció. 

 

El CI torna a reclamar més vigilància sobre les locucions perquè continuen plenes 

d’errades i incorreccions. La DI argumenta que la UERL ha patit també deficiències de 

personal. Però es planteja continuar amb les anomenades ITV i, fins i tot, fer 

gravacions amb companyia de lingüistes. 
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RESUM TERCERA REUNIÓ AMB EL CONSELL RECTOR (14/3/2023) 

 

El Consell d’Informatius (CI) acudeix al ple del Consell Rector (CR) en ser convocat 

per a fer la presentació oficial del Tercer Informe Anual del CI, corresponent a l’any 

2022. El CI fa una breu descripció de l’estructura i contingut de l’informe que, 

bàsicament, resumeix els punts 2, 3 i 4 de l’índex de l’informe, corresponents als 

epígrafs “activitat”, “continguts” i “conclusions”. 

 

Es recorda que el CI rep consultes i queixes que, molt sovint, transcendeixen les seues 

competències i que la falta de recursos i la repercussió que això té en el producte 

informatiu està sempre en el centre de la majoria de les qüestions que ha tractat el 

consell. 

 

També es repassen punts com la falta de coordinació entre edicions, la falta de criteris 

editorials uniformes o les mancances de la ràdio. 

 

El resum també inclou al·lusions a l’abús de talls de veu de gent del carrer i el 

tractament excessiu d’alguns temes (turisme, Benidorm Fest, etc.) en detriment 

d’altres com ara la política o el medi ambient. 

 

Es recorda igualment la tasca de mediació que ha exercit el CI en alguns conflictes de 

la Redacció, la publicació de comunicats, les reunions amb els grups parlamentaris, la 

celebració de l’assemblea anual i la reforma del Reglament promoguda pel CI. 

 

S’informa el CR que les relacions amb la Direcció d’Informatius han sigut cordials i 

que, de vegades, s’ha aconseguit fins i tot trobar solucions concretes a alguns dels 

problemes plantejats. 

 

A continuació, s’obri un diàleg amb diferents membres del CR, en el qual, entre altres 

coses, s’explica que: 

- No és freqüent la repetició textual de notícies entre edicions, tot i que de 

vegades resulta imprescindible. 

- El CI troba que s’hauria d’aprofitar tot el material ja aconseguit i no malbaratar 

els recursos, per definició escassos, de què disposem. 

- El CI entén i comparteix la voluntat de cada equip d’edició de tindre la seua 

empremta pròpia, però considera necessari que, des de nivells més alts, 

s’implante una línia editorial uniforme. 

- El CI comparteix la preocupació per la seguretat dels equips i personal en 

situacions potencialment perilloses, com ara determinats desplaçaments o 

cobertures entre col·lectius hostils. 

- El CI ja ha manifestat que donarà suport a qualsevol membre de la Redacció 

que trobe motius per a negar-se, justificadament, a determinades cobertures. 

- El CI també comparteix la preocupació per les dificultats que presenten les 

cobertures amb productores alienes. 
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- El CI comparteix la preocupació per la falta de qualitat lingüística en algunes 

informacions i considera que les anomenades ITV promogudes per la UERL no 

estan funcionant adequadament, tot davant d’una certa laxitud per part de la 

Direcció d’Informatius. 

- El CI sempre reclama més esforços per a aconseguir entrevistats que parlen 

valencià i cobertures més garantistes amb la diversitat de tota classe. 

- El Llibre d’Estil estableix principis massa rigorosos a l’hora de ser aplicats en 

determinades informacions sensibles i caldria una definició més clara des de la 

Direcció per a facilitar les cobertures, sense incórrer en incompliments flagrants 

de l’esmentat llibre. 

- El CI vigila perquè els tractaments responguen sempre a criteris professionals i 

mai consentirà situacions com un possible (plantejat per algun membre del CR) 

blanquejament de la ultradreta. 

- El CI també es felicita per la falta de casos de censura o pressions exercides 

sobre la Redacció que pogueren afectar la independència del personal i 

l’objectivitat del producte. 

- El CI no està d’acord amb el repartiment de temps entre les forces polítiques 

que s’ha de fer en les campanyes electorals en aplicació de la llei vigent i  

plantejarà a la Direcció d’Informatius la possibilitat de mostrar aquest desacord 

en les cobertures de la pròxima campanya. 

- El CI defensa el criteri de no intentar treballar i fer cobertures per damunt de les 

possibilitats reals de la Redacció.  

- El CI no comparteix amb la Direcció d’Informatius el presumpte interés 

d’algunes temàtiques ni l’argument que altres mitjans també les tracten, d’acord 

sempre amb la perspectiva que nosaltres som una televisió pública.  

 

Tots els membres del CR agraeixen el treball fet pel CI i traslladen la seua felicitació 

per l’informe presentat.  
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RESUM DE LA PRIMERA REUNIÓ AMB EL COMITÉ D’EMPRESA (29/6/2023) 

 

El Consell d’Informatius (CI), en el desenvolupament de les seues funcions, s’ha trobat 

amb nombroses situacions sobre les quals no té una competència exclusiva o que, 

fins i tot, queden fora de la seua capacitat d’actuació quan es tracta d’articular 

solucions. En la major part dels casos, es tracta de qüestions que corresponen, 

totalment o parcial, al Comité d’Empresa (CE). Per això, el CI ha considerat necessari 

establir un mecanisme que permeta, d’una banda, evitar invasions de competències i, 

d’altra, optimitzar l’actuació dels dos comités en aquelles situacions en què siga 

pertinent una actuació conjunta. 

El CI es va dirigir, així, al CE que, de seguida, va assumir els plantejaments i va 

acceptar la celebració de la primera trobada conjunta. 

  

La reunió es planteja com un primer contacte per a obrir canals de comunicació i de 

col·laboració. Eixa obertura n’és el principal resultat concret, més enllà del qual es va 

poder parlar d’algunes situacions conflictives que, efectivament, poden considerar-se 

dins de les competències dels dos consells, en diferent grau segons els casos. 

 

Hi ha una preocupació compartida per l’alarmant nombre de baixes laborals que es 

registren en determinades seccions o delegacions de la Redacció.  

 

Es va examinar, igualment, la situació i les condicions de treball que pateix la 

delegació de Castelló, especialment pel que fa a les cobertures que comporten 

desplaçaments llargs, molt sovint a càrrec d’una única persona i en condicions 

ambientals molt desfavorables. És un tema plantejat pel CI de manera recurrent en les 

reunions amb la Direcció d’Informatius. El CE també n’és plenament conscient. Els 

dos consells consideren que la situació no és tolerable pels sobreesforços que 

demana, el perjudici que causa al nostre producte informatiu i, sobretot, per la 

perillositat que comporta per a les persones afectades. Hi ha acord també que algunes 

possibles solucions, encara que siguen parcials, implicarien racionalitzar les 

demandes dels equips d’edició, dotar de més personal la delegació, utilitzar mitjans 

alternatius com ara taxis o serveis VTC. L’opció de permetre conduir al personal de 

les productores ha sigut sistemàticament rebutjada per la Direcció d’Informatius 

perquè, diuen, el CE no ho permet. El CE rebutja aquesta interpretació i recorda que 

la conducció per part de personal alié no està coberta per les assegurances. És 

aquesta circumstància, destaquen, la que no permet que eixe personal puga conduir, 

no la simple voluntat del CE. 

 

De tota l’exposició es conclou que estem davant d’un problema més dels atribuïbles a 

la falta estructural de personal i que aquest és un factor de difícil solució a curt termini. 

Però d’altres, com la conducció o les limitacions territorials de les productores, se 

solucionarien amb una redacció més racional dels contractes, amb les mateixes 

productores i amb les empreses asseguradores en el cas de les pòlisses.  
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Tant el CI com el CE han tractat aquestes qüestions, per separat, amb estaments com 

la Direcció General, la Direcció d’Informatius i el Consell Rector. Sempre han tingut 

respostes que parlen de dificultat, falta de diners o competència d’altres departaments. 

Per tot això, el CE i el CI acorden dirigir-se a tots els departaments que hi puguen 

tindre alguna responsabilitat i convocar una reunió conjunta on s’adopten solucions 

definitives. S’acorda dirigir dues peticions separades a Salut Laboral, Direcció General, 

Consell Rector, cap d’Informatius, cap de Continguts, cap de Recursos Humans i 

qualsevol altre departament que es considere oportú.  

 

Membres del CE manifesten la seua preocupació per l’escassetat de mitjans que 

l’empresa ha decidit dedicar a la campanya de les eleccions generals del 23-J. El CI 

trasllada que l’única informació que ha rebut al respecte és que els dispositius 

s’adapten a la disponibilitat de recursos, molt reduïts per la recent campanya del 28-

M. 

 

El CI manifesta estar totalment disponible per a actuar conjuntament, o donar suport a 

iniciatives del CE, en la defensa de la independència, pluralitat i professionalitat 

dels nostres Serveis Informatius. I, si escau, en la defensa del projecte d’À Punt 

davant qualsevol mena d’agressió externa.  
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ANNEX II. ASSEMBLEES 
 
 
1. ASSEMBLEA SOBRE EL PROCÉS DE VOTACIÓ DE LA PROPOSTA DE 

CANDIDATURA PER A OCUPAR LA DIRECCIÓ D’INFORMATIUS (29/9/2023) 

 

Rebuda, amb data de 25 de setembre del 2023, la comunicació de la Direcció General 

amb la proposta de la comissió de valoració perquè Ivan Esteve Besalduch siga el 

nou director d’Informatius, aquest Consell d’Informatius (CI) va decidir convocar 

l’assemblea de la Redacció per tal de posar en marxa el procés de votació que ha de 

ratificar o rebutjar la proposta. 

La reunió se celebra el divendres 29 d’octubre, a partir de les 15:30 h de la vesprada 

al saló d’actes del CPP de Burjassot. L’assistència és de 84 persones (39 presents 

a la sala i 45 connectades en línia). 

El CI informa sobre la mecànica de les votacions, que estaran obertes, també per via 

telemàtica, entre les 16:30 hores del mateix divendres 29 fins a les 12:00 del migdia 

de dilluns 2 d’octubre. 

D’acord amb el resultat de la votació, el CI farà arribar, el mateix dilluns 2 d’octubre, al 

director general el preceptiu informe vinculant amb una postura sobre la proposta 

de nomenament. 

El CI explicita, com a postura oficial davant del procés de votacions, que no demana 

el vot favorable ni el vot contrari per al candidat proposat perquè es tracta d’una 

persona suficientment coneguda per la Redacció i amb una trajectòria que tothom pot 

valorar d'acord amb la seua experiència personal. El CI destaca la importància de 

participar en el procés per tal d’exercir una potestat real que té la Redacció i que no 

convé desaprofitar. 

L’assemblea escolta intervencions que qüestionen la idoneïtat del candidat proposat 

per comparació a altres possibles, o la validesa i utilitat de tot el procés. 

El CI recorda que no té cap intervenció en el procés de selecció; que tampoc ha rebut 

informació sobre el mateix i que en aquesta assemblea només es demana la valoració 

sobre l’únic nom que arriba proposat. També aclareix el CI que no vol fer ningú 

còmplice de processos poc transparents, perquè votar una proposta en absolut 

significa això. S’insisteix que esta és una potestat que poques vegades ha estat a 

l’abast d’una redacció i que ningú no oblide que s’està votant un càrrec de confiança 

de la Direcció. Això vol dir que, independentment de la transparència o validesa que 

es vulga atribuir al procés (que es correspon amb el que està regulat en el Reglament 

del Consell i la mateixa Llei 6/2016), qualsevol proposta que arribe per a ser votada 

gaudirà d’eixa confiança, siga quin siga el nom plantejat. Si la Redacció considera que 

tot el procediment de selecció és discutible, ho haurà de plantejar en àmbits i per vies 

ben diferents d'esta assemblea. 

L’assemblea conclou amb una nova crida a la participació, que es fa extensiva també 

a les pròximes eleccions per a renovar el CI. 
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2. ASSEMBLEA DE PRESENTACIÓ DEL PROJECTE D’IVAN ESTEVE COM A CAP 

D’INFORMATIUS (20/10/2023) 

 

A petició del nou director d’Informatius, Ivan Esteve, el Consell d’Informatius (CI) va 

convocar una assemblea de la Redacció per tal que exposara el seu projecte. Esteve 

va demanar d’aprofitar la infraestructura de què ja disposa el CI per a convocar 

assemblees. Així doncs, amb caràcter previ es va enviar a la Redacció el comunicat 

següent: 

 

Benvolgudes companyes i companys, 

 

El nou director d’Informatius, Ivan Esteve, ens ha traslladat la voluntat d’explicar el seu 

projecte a la Redacció i fer-ho amb el format d’una assemblea. Per això, vos 

convoquem a la que farem el pròxim divendres 20 d’octubre, a les 15:30 hores al saló 

d’actes del CPP de Burjassot. La reunió també es podrà seguir per via telemàtica a 

través d’un enllaç que vos farem arribar pròximament. 

 

Este Consell d’Informatius actua en este cas com a simple intermediari entre la 

Redacció i la Direcció d’Informatius. En la reunió tindreu l’oportunitat de traslladar-li els 

vostres dubtes i inquietuds sobre el futur del departament. 

 

El divendres dia 20 d’octubre, a les 15:30 hores, es va celebrar l’esmentada 

assemblea, a la qual van assistir un total de 91 persones, de manera presencial i 

telemàtica. Durant l’hora i mitja que va durar la trobada, Esteve va explicar als 

assistents el seu projecte per als serveis informatius d’À Punt i va atendre les 

preguntes que algunes persones li van adreçar.  

 

Acabat el torn de preguntes, la sessió es va cloure amb el recordatori, per part del CI, 

de la proximitat de les eleccions per a renovar l’òrgan. 

 

València, 24 d’octubre del 2023  
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ANNEX III 
 
INFORME SOBRE LA PROPOSTA D’IVAN ESTEVE BESALDUCH COM A NOU 

DIRECTOR D’INFORMATIUS 

 

 

El Consell d’Informatius d’À Punt INFORMA FAVORABLEMENT sobre la proposta 

d’Ivan Esteve Besalduch com a nou director d’Informatius. 

La resolució d’aquest Consell es fonamenta en la consulta feta a la Redacció i que 

presenta els següents resultats: 

   

            Vots a favor………..103  (52,02%) 

            Vots en contra………58  (29,29%) 

            Abstencions…………37  (18,68% dels vots emesos) 

 

            Participació…………53,08% 

 

 

Per tant, d'acord amb el que exposa l'article 25.3 de la Llei 6/2016 i que té caràcter 

vinculant, aquest Consell d'Informatius, en representació de la Redacció, RATIFICA 

aquesta candidatura perquè siga nomenada pel Consell Rector de la CVMC.  

 

El Consell d’Informatius agraeix la participació de la Redacció en aquest procés i 

transmet la seua felicitació al candidat, a qui desitgem sort i encerts en el 

desenvolupament de la tasca encomanada. 

 

 

Burjassot, 2 d’octubre del 2023 

Consell d’Informatius d’À Punt 
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ANNEX IV. COMUNICATS 
 
1. EL CONSELL D'INFORMATIS D'ÀPUNT CONDEMNA LES AGRESSIONS 

VERBALS I AMENACES PATIDES PER L'EQUIP D'EDICIÓ DE LES NOTÍCIES DEL 

MIGDIA 

 

Davant el lamentable incident registrat en la Redacció d’À Punt el passat dimarts, 5 de 

setembre, aquest Consell d'Informatius manifesta el seu suport total i incondicional a 

les integrants de l'equip d'edició que van patir l'agressió verbal i les amenaces per part 

d'una persona membre de la plantilla d'aquesta empresa. 

 

A més de manifestar la nostra solidaritat i posar-nos a la seua disposició per a tot el 

que consideren necessari, el Consell d'Informatius felicita l'esmentat equip d'edició per 

resistir a les pressions i per no permetre que afectaren el contingut de l'informatiu en 

procés d'elaboració en eixe moment.  

 

El Consell d’Informatius espera una actuació contundent per part de l’empresa pels 

conductes previstos en la normativa laboral davant d’una actitud intolerable.  

 

El Consell no té constància, a hores d’ara, de cap actuació externa que puga relacionar 

amb l’incident. En tot cas, recordem que la nostra funció és defensar la llibertat, la 

pluralitat i la imparcialitat dels informatius d’À Punt i que, en compliment d’aquestes 

obligacions, sempre estarem en contra de qualsevol ingerència, interna o externa, que 

amenacen eixos principis.  

     

                                                                          Burjassot, 6 de setembre del 2023 

 

Consell d’Informatius d’À Punt 
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2. PROU D’AGRESSIONS FEIXISTES A LA PREMSA 

 

El Consell d’Informatius d’À Punt condemna, de manera ferma i categòrica, les 

agressions feixistes, físiques i verbals, que ha patit l’equip dels Serveis Informatius que 

cobria la concentració convocada per Vox davant la seu del PSPV a la ciutat de 

València. 

 

Així mateix, denunciem l’actitud intolerable de la ultradreta concentrada a les seus 

socialistes que, durant tota la setmana, s’ha cregut amb la impunitat necessària per a 

llançar tota mena d’amenaces i coaccions als diversos equips que n’han informat.  

 

La tasca informativa és un servei essencial protegit per la Constitució i l’ordenament 

jurídic. Com a periodistes i treballadors d’un mitjà públic, continuarem informant de tot 

allò que considerem rellevant, amb rigor i transparència. Ni ens acovardirem ni 

tolerarem més atacs d’aquells que només entenen el llenguatge de la violència. 

 

En un moment en què la premsa està constantment sotmesa al qüestionament per 

part dels qui no accepten la diversitat d’opinions, el Consell d’Informatius d’À Punt 

reivindica la tasca informativa com a garant de les llibertats individuals i col·lectives.  

 

El feixisme té moltes cares. L'aversió a la llibertat d'expressió n'és una i contra ella 

sempre serà bel·ligerant aquest Consell d'Informatius. 

 

  Burjassot, 11 de novembre del 2023 

 

Consell d’Informatius d’À Punt 


